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Местное самоуправление является важнейшим уровнем властной вертикали как в России, так и в других 
государствах. Именно местная власть призвана решать самые насущные задачи по обеспечению жизне-
деятельности населения. В статье анализируется дуализм местного самоуправления, с одной стороны, как 
института гражданского общества, с другой — как института публичной власти в системе властной вертикали. 
Рассматривается проблема конституционно-организационной автономии местной власти, в условиях которой 
избирательная система претерпевает влияние федерального и регионального законодателя. Автором осу-
ществляется анализ правовых позиций Конституционного Суда РФ по данной проблеме.
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Institute of Local Self-Government is the most important level of the vertical of power, both in Russia and other 
countries. Namely, the local authorities is designed to solve the most urgent task of ensuring the livelihoods of 
people. The article analyzes the dualism of local governments on the one hand as an institution of civil society, on 
the other hand, as an institution of public authority in the system of Russian federalism. The problem of the consti-
tutional and institutional autonomy of local authorities, under which the electoral system is undergoing the infl uence 
of federal and regional lawmakers. The author analyzes the legal position of the Constitutional Court of the Russian 
Federation on this issue.
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